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جــال محمودزاده نماینده مــردم مهاباد در 
رابطه با فساد چای دبش، گفت: مساله مربوط 
به وزارت جهاد کشاورزی و بانک مرکزی است؛ 
یعنی وزارت جهاد کشاورزی برای شرکت هایی 
که درخواست واردات و یا صادرات محصولی 
را دارند، ثبت سفارش کرده و آنها را به بانک 
مرکزی معرفی می کند و بانک مرکزی معمولا 
بر اساس ثبت ســفارش های چندین برابری 
که وزارت جهاد کشاورزی برای یک محصول 

انجام می دهد، ارز را تامین می کند؛ دلیل ثبت 
سفارش چندین برابری این است که معمولا 
همه ثبت ســفارش ها، منتهی بــه واردات و 

صادرات نمی شود.
وی ادامه داد: مثــا اگر قصد داریم ۱۰۰ تن 
نهاده را وارد کنیم، چند شرکت اعام امادگی 
می کنند اما احتمال دارد یکی از این شرکت ها، 
توان مالی این را نداشــته باشد و یا به مشکل 
بربخورد و نتواند این ۱۰۰ تن نهاده که برای 

تولید کشور ضروری است را وارد کند؛ لذا نیاز 
است حداقل ۲ برابری ثبت سفارش به بانک 
مرکزی فرستاده شود که اگر شرکتی نتوانست 
واردات را انجام دهد شرکت دیگر این واردات 
را انجام دهند تا با مشکل مواجه نشویم. بانک 
مرکزی زمانی که ارزی را به شرکتی می دهد 
باید بعد از اینکه شــرکت، ارز را دریافت کرد، 
راستی آزمایی کند که این شرکت، ارز را برای 
چه مقدار و بــرای چه محصولی هزینه کرده 
است و آیا محصول مورد نظر را واردکرده است 
یا نه و بانک مرکزی بعد از راستی آزمایی، ارز 
دوم را باید به این شرکت اختصاص دهد. عضو 
کمیسیون کشاورزی مجلس بیان کرد: اما در 
خصوص چای دبش این نظارت و کنترل انجام 
نشــده اســت و به صورت فله ای، ارز دادند و 
احتمالا حمایت هایی هم در بدنه دولت از این 
شرکت صورت گرفته است. تخلف چای دبش 
به دولت آقایان روحانی و رئیسی باز می گردد 
و نمی تــوان همه تخلف هــا را به دوش آقای 
رئیســی گذاشت و بر اساس حمایت هایی که 

از سوی مســوولان صورت گرفته این تخلف 
انجام شده است. وی با بیان اینکه قوه قضائیه 
ورود خوبی به این قضیه داشــت، گفت: قوه 
قضائیه شفاف اعام کرد که در چه زمانی، چه 
کسانی تخلف کردند و این مساله را هم شفاف 
اعام کردند که هنوز مســوولی در این زمینه 
به قوه معرفی نشده است. بنابراین دولت باید 
مسوولانی که در این رابطه تخلف کردند را به 
قــوه قضائیه معرفی کند تا پول به بیت المال 
بازگردد. عضو کمیســیون کشاورزی مجلس 
درباره ثبت ســفارش چای سریانکا در برابر 
طلب نفتی اظهار کرد: چای را به اندازه کافی 
نمی توانیم تولید کنیم بنابراین نیاز به واردات 
داریم اما واردات در این حد هم اشتباه است. 
مشکلی که در واردات و صادرات چای وجود 
دارد این اســت که بحث واردات چای شفاف 
نیســت و بیش از نیاز وارد می شود همچنین 
چایی که از کشــور خارج می شود را با قیمت 
پایین ثبت می کنند تا ارز کمتری وارد کشور 
شــود که تخلف بوده و به نفــع صادر کننده 

اســت. وی ادامه داد: چایی که صادر می شود 
ممکن اســت با چای خارجی مخلوط شده و 
با قیمت بالاتر وارد کشــور شود که در زمینه 
دبــش همین مســاله رخ داد و با چای تاریخ 
گذشته داخلی که قیمت بسیار پایین داشته 
و حتی برای مصرف هم نبوده صادر شده و با 
چای خارجی مخلوط شده و به کشور بازگشته 
است. محمودزاده در خصوص مشکات تولید 
در کشور، اظهارداشت: در بحث تولید، ما چند 
مســاله داریم یکی قیمت تمام شده در تولید 
است و موقعی که محصولی را تولید می کنیم 
این محصول باید نسبت به محصولات خارجی 
از نظــر کیفیت و قیمت قابل رقابت باشــد. 
بنابرایــن در غیر اینصورت ما در بحث عرضه 
و تقاضــا و صادرات و واردات دچار مشــکل 
می شویم. هزینه های تولید در کشور ما بسیار 
بالا است که باعث می شود محصول ما موقعی 
که وارد بازار جهانی می شــود، قیمت بالاتری 
نســبت به نمونه مشابه داشــته باشد که در 

نهایت بازار را از دست می دهیم.

محمد مهاجــری، فعال رســانه ای اصولگــرا، در کانال 
تلگرامی خود نوشت: انصافا جناب آقای احمد علم الهدی 
در فــن خطابه متبحر اســت و از این جهت نســبت به 
بســیاری از همقطاران خود ســرآمد به شــمار می رود. 
کسانیکه دســت کم از ۲۵ســال پیش پای منبر ایشان 

می رفته اند قطعا این ویژگی را قبول دارند.
روزگارانی که آقــای علم الهدی امام جمعه نبود و صرفا 
خطیب مذهبی بود حرفهایش خیلی بر جان می نشست 
اما از وقتی رخت سیاست پوشید، جور دیگری شد. این 
البته ویژگی همه امامان جمعه نیست. بعضی از آنها - که 
بهتر اســت نام نبرم - حتی در سیاسی ترین خطبه های 
نماز جمعه، بــه طرف یکی نمی لغزنــد و به دیگری بد 

نمی گویند. زبانشان نرم است و خلق شان لطیف.

اما بعد: حضــرت آقای علم الهدی گفته اســت »تا حد 
زیادی تحریم ها را خنثی کردیم، بدون اینکه بنشــینیم 

برجام را امضا کنیم«
هم اکنــون در دولت حاضر، فردی حضــور دارد که در 
دوران حضور آقای علم الهدی در دانشــگاه امام صادق، 
دانشــجوی آن دانشــگاه بوده. منظورم آقای دکتر علی 
باقری مسئول مذاکرات برجام است. پیشنهاد می کنم او 
را به حضور بطلبد و از او ســوال کند چرا پس از سال ها 
مخالفت و حتی دشــمنی با برجام، اکنون نه تنها با آن 

مشــکلی ندارد که دنبال راه گریزی می گردد تا از میان 
آقای ســعید جلیلی و عواملش راه فراربه به سمت اجرا 
کردن برجام پیدا کند؟ زیرا او خوب می داند خنثی کردن 
تحریــم بدون وجود برجام، آب در هاون کوبیدن اســت. 
حــالا اگر آقای علم الهدی، دکتــر باقری را قبول ندارد، 
آقای رئیسی که مورد وثوقش هست. او را یواشکی قسم 
بدهد و در باره برجام نظرش را بپرسد. لازم نیست نتیجه 

را هم رسانه ای کند.
همچنین برای آنکه حســاب دســت آقای علم الهدی 

بیاید و مطمئن شود چقدر تحریم ها برداشته شده خوب 
است رئیس ســازمان برنامه و بودجه، وزیر اقتصاد، وزیر 
نفت و مســئولان اقتصادی دولت را دعوت کند و به آنها 
بگوید: پدرآمرزیده ها! در زمان دولت غربگرای اشــرافی 
حســن روحانی که تحریم های ترامپ شــدت داشت و 
حداکثر ۲۰۰-۳۰۰هزار بشکه نفت را آن هم به زحمت 
می فروختند، کرونای لعنتی هم پدر اقتصاد دنیا و ایران 
را درآورده بود، ســران قوا هم با هم نمی ساختند و هزار 
عیب و ایراد دیگر برای آن دولت می تراشیدیم چرا مرغ 
کیلویی ۲۷هزارتومان بود و گوشت گوسفند یک چهارم 
الان قیمت داشت؛ یک سطل ماست ۲۰ هزار تومان بود، 
دلار هم در حادترین وضعیت به ۳۰هزار تومان نرســید؛ 

میوه هم قیمتش حداکثر نصف امروز بود. 

دولت متخلفان فساد چای دبش را به قوه قضائیه معرفی کند

کنایه مهاجری به علم الهدی:

شما که خوب حرف می زنید، حرفِ  خوب هم بزنید

برگزاری آخرین شب مراسم عزاداری 
حضرت فاطمه )س( با حضور رهبر انقلاب

آخرین شب از مراسم عزاداری حضرت فاطمه زهرا )س( با حضور رهبر انقاب 
اسامی در حسینیه امام خمینی )ره( برگزار شد.

حجت الاسام و المسلمین عابدینی در سخنانی با اشاره به سیره حضرت زهرا 
سام الله علیها برای روشنگری در جامعه، به تببین موضوع »شناخت وظیفه و 

نیاز زمانه« پرداخت.
در این مراســم همچنین ســعید حدادیان و محمد حسین حدادیان در رثای 

صدیقه کبری سام الله علیها مرثیه سرایی کردند.

تفکیک استان تهران به شرقی و غربی 
با توجه به اقتضائات منطقه ای انجام می شود

غامحسین اسماعیلی رئیس دفتر رئیس جمهوری درخصوص برخی انتقادات 
نسبت به تصمیم دولت مبنی بر تفکیک استان تهران به شرقی و غربی اظهار 
داشــت: در هر حال این یک بحث کارشناسی جدی و تقاضایی است که انجام 
شــده و به طور قطع تصمیم دولت مبتنی بر نظرات کارشناســی و اقتضائات 

منطقه ای خواهد بود.
وی با اشاره به اینکه بنا به نظر و گفته رئیس جمهوری این موضوع به بررسی 

نیاز دارد، تصریح کرد: اما اکنون دولت مصوبه ای در این زمینه ندارد.
رئیس دفتــر رئیس جمهوری در بیان اقتضائاتی کــه برای تفکیک تهران به 
استان های شرقی و غربی وجود دارد، تاکید کرد: از آنجا که بسیاری از امکانات 
در تهران است بسیاری از شهرها در نقاط شرقی و غربی استان تهران معتقدند 
که تا اســتقال پیدا نکنند، امکانات بیمارســتانی به خدماتی به این مناطق 
نخواهد رسید. اسماعیلی یادآور شــد: بر اساس دستور رئیس جمهوری، این 
اقدام کاما باید در چارچوب فرآیندهای کارشناسی انجام شود، ضمن اینکه اگر 
در این زمینه به جمع بندی هم برسیم نظر دولت به تنهایی قابل اجرا نیست و 

ایجاد استان نیازمند مصوبه مجلس است.

پاسخ نوبخت به اظهارات 
سخنگوی هیات رئیسه مجلس

ســیدنظام الدین موسوی، سخنگوی هیات رئیســه مجلس، روز گذشته در 
ادعاهایی علیه روحانی، ظریف و نوبخت اعام کرده بود: آقای نوبخت که می 
گویند می توانســتیم مذاکره کنیم و مســائل اقتصادی را حل کنیم و آقای 
ظریف که مدعی اســت مجلس مانع بهره گیری کشور از ۱۰۰میلیارد منافع 
برجام شد، بیایند و توضیح دهند زمانی که برجام در حال اجرا بود یعنی بین 
ســالهای ۹۴ تا ۹۷ چقدر از تحریم های بانکی و مالی کشور لغو شد و چقدر 

منابع مالی را توانستند به داخل کشور بیاورند؟
در پــی این اظهارت، محمدباقر نوبخت، دبیرکل حزب اعتدال و توســعه در 
مصاحبه امروز خود با جماران در پاســخ به پرسش سخنگوی هیات رئیسه 
مجلس یازدهم درباره مقدار ورود منابع مالی به کشــور در سال های اجرای 
برجام گفت: منابع وصولی دولت ناشی از صادرات نفت مشخص است که در 
سه سال ۱۳۹۵ تا ۱۳۹۷ رشد معناداری داشته است؛ سال ۱۳۹۵ رقم ۳۹.۷ 
میلیارد دلار بود؛ سال ۱۳۹۶ به رقم ۵۰.۲ میلیارد دلار رسید و سال ۱۳۹۷ 

رقم ۴۵.۲ میلیارد دلار بود. 
این رقم با خروج آمریکا از برجام و آغاز فشار حداکثری به ۱۲.۶ میلیارد دلار 

)سال ۱۳۹۸( و ۷.۵ میلیارد دلار )سال ۱۳۹۹( تقلیل پیدا کرد.
رئیس سازمان برنامه و بودجه در دولت های یازدهم و دوازدهم افزود: حداقل 
در دو دهه گذشــته بیشترین رشد اقتصادی کشور با رکورد ۱۴.۲ درصد در 

سال ۱۳۹۵ رقم خورد. 
کمترین نرخ تورم به میزان ۶.۸ درصد در ســال ۱۳۹۵ ثبت شد که دو سال 

متوالی نرخ تورم یک رقمی بود. 
بیشترین افزایش ســالانه جمعیت شاغل با ۷۷۰ هزار نفر را در سال ۱۳۹۶ 
شاهد بودیم. در این سال ها ارزش دلار آمریکا همواره زیر ۴ هزار تومان بود.

نوبخت از ســید نظام الدین موسوی پرسید: خواهشــمند است جنابعالی به 
عنوان نماینده مردم، صریح و شــفاف اعام فرمایید که آیا باخبرید که دلار 
بالای ۵۰ هزار تومانی همراه با نرخ تورم بالای ۴۰ درصدی در سال های اخیر 

با معیشت مردم به خصوص اقشار با حقوق ثابت چه کرده است؟!

رهبری

دولت

احزاب

این  گروه سیاسی- حســین قبادیان: 
روزهــا صحبت هــای بســیاری در فضای 
رســانه ای و میان مردم کوچه و بازار درباره 
فساد سه و نیم میلیارد دلاری چای در وزارت 

کشاورزی شنیده می شود.
اولیــن بار ایــن موضوع را رئیس ســازمان 
بازرســی منتشــر کرد و دولت بعــدا به آن 
الحاقاتی افزود و با تایید این اتفاق گفت که 
خودش آنرا کشف کرده و به مقامات امنیتی 
و قضایی اطاع داده است و پس از اطاع، تا 
بالاترین مقام دستگاه مربوطه را برکنار کرده 

است.
حــالا این مقــام مربوطه کیســت؟ در چه 
جایگاهی بوده و چگونه راهی دستگاه دولتی 

شده است؟
ورود وی به مجلس

با ردصلاحیت رقیب اصلی
این روزها برخی رســانه ها مدعی شــده اند 
که وزیر پیشین جهادکشــاورزی دوباره در 
انتخابات مجلس از حوزه انتخابیه تهران ثبت 
نام کرده و اتفاقا هم تایید صاحیت شده اما تا 
قبل از انتخابات مجلس دهم هیچ کس نامی 
از »سیدجواد ساداتی نژاد« نشنیده بود. وی 
برای اولین بار با حمایت نهادهای تاثیرگذار و 
صاحب قدرت در شهرستان کاشان به میدان 
آمد و به تایید صاحیت هیات های نظارت به 

نمایندگی مجلس رسید.
در مجلس نهم عباســعلی منصــوری آرانی 
وکالت مردم کاشان، آران و بیدگل را برعهده 
داشــت که بــرای انتخابــات مجلس دهم 
ردصاحیت شــد. وی از معدود نمایندگانی 
بود که در آن مجلس تنــدرو و تاریخی راه 
دیگــری را برگزید و از جملــه تعداد کمی 
از نماینــدگان کمیســیون امنیــت ملی و 
کمیسیون ویژه بررسی برجام بود که با این 
توافــق تاریخی موافق بود و از آن دفاع کرد، 
امــا وقتی که نتایج بررســی صاحیت های 
انتخابات مجلس دهم منتشــر شــد وی از 

ردصاحیت شدگان بود.
عباسعلی منصوری آرانی فردی شناخته شده 
در بدنه ارتش بود، پس از ریاســت دانشگاه 
دافوس بازنشســته و وارد سیاســت شد و 
خود را نامزد انتخابات مجلس کرد. ســپس 
در انتخابات نهمیــن دوره مجلس منتخب 
مردم کاشــان بود اما برای انتخابات مجلس 
دهم ردصاحیت شد. وی پس از ردصاحیت 
شــدن در مصاحبه ها و نطق های مکرر خود 
در مجلس، ردصاحیتش در انتخابات را ظلم 
به مردم کاشان، آران و بیدگل دانسته بود و 
اظهار داشت: من در کمیسیون امنیت ملی و 
در کمیسیون ویژه برجام و در صحن علنی به 
 شدت مدافع برجام بودم. موضوع دیگری که 
بر ردصاحیتم اثرگذار شد موضوع گروه های 
دوســتی پارلمانی است که به صورت روتین 
در مجلس هســت. گروه پارلمانی انگلیس، 
سوئیس، یونان و بلژیک بود که در یک گروه 
قرار داشــتند و با رای سایر نمایندگان، بنده 

مسئول آن شدم. 
منصــوری آرانی با بیــان اینکه هرگز دلایل 
ردصاحیــت اش را به وی اعــام نکردند، 
گفت: البته دلایل سوم و چهارمی  هم هست، 
عاوه بر برجام و گروه پارلمانی، اعتقادات من 
نسبت به ســربازی در ردصاحیتم اثرگذار 
بوده اســت و چهارمین دلیل، همان بحثی 
اســت که آقای ابراهیمیان )سخنگوی وقت 
شورای نگهبان( گفتند یعنی تاثیر گروه های 
اطاعاتی و تحقیقاتی بر تصمیم گیری شورای 

نگهبان، که موضوع مهمی است.
وی درباره ردصاحیت خود تصریح کرد: این 
اتفاق در خود شورای نگهبان افتاد. همانطور 
که می دانید صاحیت من در شهرســتان، 

استان و هیات مرکزی نظارت تایید شد.
این فرمانده پیشین دفاع مقدس درعین حال 
به نکته جالبی اشاره می کند و می گوید: در 
طول تاریخ انتخابات در این شــهر هرگز این 
اتفاق نیفتاده بود. علتش این است که مردم 
مرا می شناسند، آنها باورشان نمی شود که من 
ردصاحیت شدم. وقتی شما می گویید این 
فرد ردصاحیت است، از نظر شورای نگهبان 
این کار قانونی اســت. شورای نگهبان بنا بر 
جایگاهی که دارد می تواند چنین تشخیصی 

داشته باشد اما این تشــخیص زمانی مورد 
پذیرش مردم هم واقع می شود که مردمی که 
در صحنه هستند این تشخیص را باور کنند.

منصوری آرانی ادامه می دهد: حرف من این 
اســت که اتفاق افتاده باید آســیب شناسی 
شــود، زمانی شــما ســند متقنی دارید و 
می گویید این فرد دچار مشــکل اقتصادی، 
اخاقی یا سیاســی یا... شــده اســت. خود 
فرد هم این را می داند. ما انســان ها خودمان 
می فهمیــم که کجا گناه کردیم، کجا تخلف 
کردیم، کجا زدوبند کردیم. من اما حتی برای 
فرزند خودم که فوق لیســانس مکاترونیک 
اســت، جزو نخبــگان کشــوری و برگزیده 
جشنواره خوارزمی است، کاری نکردم و وی 

الان بیکار است.
وی در بخش دیگری از سخنانش می گوید: 
می خواهم بگویم وقتی این اتفاقات می افتد، 
آسیبش به نظام می رسد و ما دوست نداریم 
اینگونه شــود، ما بچه این نظام هستیم، ما 
همه آمده ایم که فدای این نظام شویم. بیشتر 
از اینکه من دلم به حال خودم بسوزد، دلم به 

حال مردم و نظام می سوزد.
منصــوری تصریح می کند: درباره بررســی 
صاحیت ها در شــورای نگهبــان می گوید: 
حتی نمایندگان مجلس را به شورای نگهبان 
راه نمی دادنــد. یکــی از اتفاقــات بدی که 
افتاد همین بود، من هر روز  شــاهد تحقیر 
نمایندگان مجلس در برابر ورودی شــورای 
نگهبان بودم، اصا نمایندگان را راه نمی دادند 

و این خیلی بد بود. 
وی ادامه می دهــد: البته نــگاه من عمدتا 
معطوف به آینده اســت که اگــر این روند 
ادامــه پیدا کند، این تیم ها می توانند پرونده 
هر کسی را که بخواهند خراب جلوه دهند و 
شورای نگهبان نمی تواند اشراف کافی داشته 
باشد و اینجا، سیاهچاله ای است که می توانند 
خوب هایــی را از ورود به مجلــس بازدارد و 

بدهایی را وارد عرصه کنند.
حمایت افراد و نهادها از چهره 

مشعشع ساداتی نژاد پیش از وزارت
اگر به سخنان این فرمانده ارشد دفاع مقدس 
نگاهی کنیم می بینم که وی انســان بسیار 
ســالم، دلسوز وطن و نظام است و دلیل آنرا 
در جراحات ناشی از جنگ تحمیلی در بدنش 

می توان درک کرد. 
در هرحال، ســاداتی نژاد سپس در انتخابات 
مجلس دهم از مجموع  ۱۳۵ هزار ۳۸۷ رای 
ماخوذه با ۸۸ هزار و ۹۴۶ رای حائز اکثریت 

آراء می شود و به مجلس راه پیدا می کند. 
فیلمی از مرحوم عبدالنبی نمازی امام جمعه 

کاشــان در فضای مجازی وجود دارد که در 
دیدار با ساداتی نژاد در توصیف وی می گوید: 
»از آقای دکتر )ســاداتی نژاد( هم تشــکر 
می کنم؛ بــه حمدالله پیگیری های ایشــان 
معادل چند نماینده است. سیادتی در چهره 
ایشان است؛ سادات معمولا با شجاعت وارد 
میدان می شــوند از اجداد طاهرینشان این 
شجاعت را به ارث برده اند، افتخار می کنیم 
به وجود ایشــان، تقاضا می کنم پیشنهادات 
ایشان را جدی بگیرید، مردم کاشان شایسته 

همین هستند.«
وی در مجلس دهم عضو کمیسیون آموزش 
و تحقیقات بود و در مجلس انقابی یازدهم 
باز هم منتخب مردم کاشــان شد و این بار 
رئیس کمیســیون کشــاورزی، آب و منابع 
طبیعی شد. سال های ابتدایی مجلس یازدهم 
همزمان شد با سالهای پایانی دولت دوازدهم 
و ســاداتی نژاد رئیس کمیسیون کشاورزی 
نمایندگان  کــه  مجلــس شــد.همانجایی 
می گویند در سطح جایگاه وزیر نشسته است. 
ســاداتی نژاد پــس از روی کار آمدن دولت 
سیزدهم به عنوان وزیر جهادکشاورزی برای 
اخذ رای اعتماد به مجلس معرفی می شود و 
سپس برکرسی این وزارتخانه عریض و طویل 
دقیقا همانجایی که می گویند فساد در آن رخ 

داده است، تکیه می زند.
چگونگی کشف فساد دبش 

صادقی حسنی رئیس سندیکای چای کشور 
دربــاره چگونگی رخ داد ایــن اتفاق از آغاز 
روند هشــدار به این وقوع فساد در رسانه ها 
می گوید: ما به عنوان سندیکا ۲۵ آبان ۱۴۰۱ 
برای اولین بار در مصاحبه با یک رسانه این 
موضوع را اعام کردیم و نسبت به آن هشدار 
دادیم. ما وقتی آمار واردات پنج سال گذشته 
را رصد می کردیم متوجه شدیم که این روال 
طبیعی را طی نکرده و اعداد و ارقام با یکدیگر 
همخوانی ندارد. یعنی میانگین واردات چای 
پنج ســال گذشته منتهی به ۱۴۰۰ بین ۶۰ 
تا ۶۵ هزار تن بود. این عدد به طرز عجیبی 
در سال ۱۴۰۱ افزایش پیدا کرد و تاحدود دو 

برابر بالا رفت. 
حسنی در این زمینه توضیح داد: صادرات ما 
در پایان سه سال ۹۷۰۰ تن بیش از تولید ما 
بود. بنابراین سوال اینجا بود که این چای در 
کجا تولیدشده که به عنوان محصول به خارج 
از کشور صادر می شود؟ سوالی که البته پاسخ 
آن در پرونده فساد چای دبش مشخص شد.

حســنی در ادامه درباره روند پیگیری های 
سندیکای چای گفت: اطاعات دیگری هم 
داشــتیم که شفاهی بود و متوجه شدیم که 

اتفاقات شــومی در حال رخ دادن است. به 
همیــن دلیل طی مصاحبــه ای در آبان ماه 
هشــدار دادیم که اتفاقاتی در صنعت چای 
در حال وقوع است و از دستگاه های مختلف 

خواستیم که به این مسئله ورود کنند.  
وی ادامه می دهد: یازده دی ماه سال ۱۴۰۱ 
هم گزارشی از اسناد و اطاعاتی که داشتیم 
در حضور نماینــده لاهیجان آقای فرخی به 
وزیر وقت آقای ساداتی نژاد ارائه دادم. در آن 
دیدار نیز ناهمخوانی اعداد و ارقام و مستندات 
را به وزیر وقت شفاهی و کتبا توضیح دادیم. 
بنابراین ماجرا دو بار به ساداتی نژاد خبر داده 
شده بود اما او هیچ اقدام عملی در این زمینه 
نکرد. این در حالی است که ۲۴ بهمن ۱۴۰۱ 
نامه اتحادیه وارد کنندگان به مخبر ماجرا را 
علنی تر کرد اما باز هم سکوت وزیر کشاورزی 

دولت رئیسی ادامه داشت.
پس از این اتفاقات تماس هایی بین اتحادیه 
وارد کنندگان با سندیکای چای ایران برقرار 
شــد. درنهایت نیز اطاعاتی کــه ردوبدل 
شــد، منجر به نامه اتحادیه بــه معاون اول 
رئیس جمهوری درباره وقوع این فســاد شد. 
این نامه در ۲۴ بهمن ماه ۱۴۰۱ منتشر شد و 
در کمتر از یک هفته بعد در ۲ اسفند ۱۴۰۱ 
معاون اول رئیس جمهوری دستور »رسیدگی 
جدی« به این موضوع را داد. براین اســاس 
محمد مخبر معاون اول رئیس جمهوری این 
دستور را به ســردار یزدی رئیس دبیرخانه 
ســتاد هماهنگی مبارزه با مفاسد اقتصادی 

داده است.
 با تمامی تفاسیر دفاع دولت از ساداتی نژاد 
نیز امروز که فســاد دبش برما شــده برای 

همگان جای تعجب دارد.
دفاع دولت بعد از برکناری

از ساداتی نژاد
علــی بهــادری جهرمی ســخنگوی دولت 
در فروردین ماه امســال در حاشــیه جلسه 
هیئت دولت در واکنش به شایعه دستگیری 
ســاداتی نژاد وزیر ســابق جهاد کشــاورزی 
گفته بود: »آقای ساداتی نژاد استعفا دادند و 
استعفای ایشان پذیرفته شد، اکنون نیز یکی 
از معاونان سابق ایشان، سرپرست وزارتخانه 
است. آن چیزهایی که گفته می شود شایعه 
اســت، صحت ندارد و نباید بدان توجه کرد.
دولت اکنون از کمک های ایشــان استفاده 
می کند و در آینده نیز همکاری هایی خواهیم 

داشت.«
جهرمــی تاکیــد کــرده بــود: »مدیریت 
ساداتی نژاد در حوزه مدیریت غذایی موجب 
شــد که کشور دچار مشــکلی در این حوزه 

نشود، اما بنابر ارزیابی هایی که صورت گرفت 
رئیس جمهوری تصمیم به تغییر مدیریتی در 

این حوزه گرفتند.«
چند سوال اساسی درباره حضور این 

افراد برای آینده کشور
درجای جای صحبت هــای منصوری آرانی 
غم دلدادگی و نگرانی برای آینده کشــور و 
مــردم حوزه انتخابیه اش موج می زند و ابراز 
می کند کــه این رفتــار هیات های نظارت 
برای آینده کشــور صدمات جبران ناپذیری 
خواهد داشــت که اینگونه نیز شد. آیا نباید 
بخشی از مسئولیت ایجاد این خسران بزرگ 
را هیات هــای محترم نظارت و نهادهای ذی 
نفوذ برعهده بگیرند؟ آن بچه انقابی هایی که 
امروز حتی الله کرم آنهــا را نفوذی می داند 
و براســاس نظر یکــی از اعضــای محترم 
شورای نگهبان نمی گذارند که کار به دست 
غربگرایان بیافتد امروز نباید پاسخگو باشند؟ 
یا بایی که ایــن نماینده انقابی مجلس بر 
ســر مردم آورد کمتر از آن جاسوسی است 
که اطاعات ســردار سلیمانی یا فخری زاده 

را به دشمن داد؟ 
اگر اینگونه که مسئولان می گویند که فساد 
از اواخر دولت دوازدهم آغاز شــده سوال این 
اســت که با وجود اینکه درحال تبلیغات بر 
سر این موضوع هستید چگونه کاظم خاوازی 
وزیر پیشــین، در دوره محمدعلی نیکبخت 
وزیــر کنونــی جهادکشــاورزی، قائم مقام 
وزیر و معاون برنامه ریــزی و امور اقتصادی 
وزارت جهاد کشــاورزی است؟ مگر اینگونه 
نیست که پســت های معاونت وزارت با نظر 
رئیــس جمهوری داده می شــود و حتی که 
بــرای انتصاب در دســتگاه های دولتی باید 
اســتعام های فراوانــی از نهادهای نظارتی 
گرفته شــود؟ پــس چگونه شــده که وی 
تایید شده است؟ ساداتی نژاد برآیند چنین 
دیدگاهی در کشور است؛ دیدگاهی که فردی 
با چندین سال جهاد در جبهه های جنگ و 
فرماندهی نبردهای بزرگ، شهدایی گرانقدر 
را برای دفاع از کشور تربیت کرد، ردصاحیت 
می کنند و امثالی مانند ساداتی نژاد را که هیچ 
سابقه انقابی در کارنامه ندارد، با نام انقابی 

برمسند وکالت می نشاند.
موضوعات مطرح شده نشان می دهد که رانت 
نظارت استصوابی باعث شده که وی توانسته 
وارد مجلس شود، درغیراین صورت همچنان 
منصوری آرانی نمایندگی مجلس را برعهده 
داشــت و وی نماینده و وزیر نشــده بود که 
امروز بزرگترین اختاس و فساد تاریخ ایران 

رقم خورد.

مردم سالاری چگونگی طی پلکان ترقی وزیر پیشین جهاد را بررسی می کند

»ساداتی نژاد«؛ معجزه نظارت استصوابی

مجلس به جای تحقیق و تفحص فساد چای دبش 
به بررسی واردات اسب و اسپرم منجمد می پردازد

نماینده مردم چابهار در مجلس با انتقاد از بررســی مســائلی که در مجلس 
اولویــت ندارند، اظهار کــرد: اولویت مجلس باید بحــث اختصاص ارز برای 
واردات چای دبش که بخشــی از اعتماد مردم به پایانه های سیستم اجرایی 

را لرزانده است، باشد.
معین الدین سعیدی درخصوص اولویت های مجلس در شرایط کنونی گفت: 
احساس می کنیم در این شرایط کشــور اولویت هایی وجود دارد که باید در 
مجلس روی آن بحث شــود؛ اما گاها مشــاهده می کنیم مباحثی در قالب 
طرح های تحقیق و تفحص عنوان می شود که شاید چالش فعلی کشور نباشد.
نماینده چابهار در مجلس تاکیــد کرد: امروز با این اتفاق تلخی که رخ داده 
و بحث اختصاص ارز برای واردات چای دبش که بخشــی از اعتماد مردم به 
پایانه های سیستم اجرایی را لرزانده است، علی القاعده اولویت مجلس با توجه 

به شرایط و اوضاع کشور همین موضوع باید باشد.
اینکه واقعا چه اتفاقی افتاده و در چه قالب و شــکلی این اختاس را شــکل 
داده اند. اما در چنین شرایطی ما امروز شاهد بودیم در مجلس در خصوص ۲ 
تحقیق و تفحص بحث شد که یکی عملکرد فدراسیون سوارکاری جمهوری 
اســامی ایران در خصوص واردات اسب و اســپرم منجمد شده و نظایر این 
مسائل بود و دیگری گزارشی از عملکرد شرکت سیاحتی همدان در خصوص 

غار علیصدر بود.
وی تاکید کرد: این موارد هم مهم اســت اما نســبتی با اولویت های کشور و 
نگرانی های حال حاضر مردم مردم ندارد. حتی اگر ماه ها از بیان این تحقیق 
و تفحص گذشته باشد، لزومی ندارد امروز در این شرایط بیایند آن را عنوان 

کنند.
این از شئون نظارتی نیست امیدوارم با درک نگرانی های جدی مردم، مسائل 

و اولویت های آنان مطرح شود.
ســعیدی گفت: البته پیش از این مجلس در خصوص نگرانی های معیشتی و 
اقتصادی مردم طرح ها و لوایحی داشــت اما امروز هرکجا می رویم موضوع و 
بحث، نگرانی از اختاس اخیر است، مجلس هم قاعدتاً باید در این خصوص 

جلسه تشکیل می داد.

مجلس

۹ نفر از دزدان دریایی
توسط بسیج دریایی دستگیر شدند

سردار دریادار علیرضا تنگسیری فرمانده نیروی دریایی سپاه در همایش نقش 
بســیج و قدرت دریایی در هشت ســال دفاع مقدس با بیان اینکه مردم به ما 
در جنــگ کمک کردند و اکنون هم می توانند ما را یاری دهند، گفت: در این 
راســتا ایده بسیج دریایی مطرح شد و اکنون افتخار می کنیم ۵۵ هزار نفر را 
بدون هزینه سازمان دهی و در سیل گلستان از بسیج مردمی استفاده کردیم.

فرمانده نیروی دریایی ســپاه با تاکید بر اینکه از بســیج مردمی هم در دوران 
جنگ و هم صلح می توان اســتفاده کرد، اظهار داشت: ۹ نفر از دزدان دریایی 
که به شــناورهای ما در خلیج عدن حمله می کردند، توســط بسیج دریایی 

دستگیر شدند. 
همچنین برای حفاظت ســکوهای نفتی و گازی هم با تاکید و تشــویق رهبر 
معظم انقاب برای بهره گیری از توان بســیج دریایی، از این ظرفیت استفاده 

می کنیم.
سردار تنگسیری با اشاره به اینکه در مرحله دوم بنا داریم بسیج اقیانوس ایجاد 
کنیم و در این رابطه شناورهای بزرگتری که تا دارالسام و زنگبار می روند را 
سازماندهی کرده ایم، اضافه کرد: بسیج دریایی در واقع نیروی دریایی در سایه 

است و افراد با شناورهای خود می توانند وارد معرکه شوند.

دفاعی


